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Sēde sasaukta plkst.10.30, Aizkrauklē, Lāčplēša ielā 1, Mazajā zālē 

Sēde uzsākta plkst. 10:40 

Sēdi atklāj plkst. 10:40 

Sēdes gaita noris dokumentu vadības sistēmā LIETVARIS ar elektronisko balsojumu par 

katru izskatāmo darba kārtības punktu un par balsošanai izvirzītajiem priekšlikumiem. 

Sēdes vadītājs:    

 Arvis Upīts, domes komitejas priekšsēdētājs 

Sēdi protokolē:     domes, komiteju sekretāre Daiga Naroga 

Sēdē piedalās: 

domes deputāti: (9) Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš (piedalās, sākot 

no 3.darba kārtības jautājuma), Aigars Lukss, Aivars Miezītis, Evija Vectirāne, Zane Romanova, 

Anita Ostrovska 

Sēdē nepiedalās (2): Gatis Gūtmanis (darba apstākļu dēļ), Uldis Dzērve (darba apstākļu dēļ)

   

Uzaicinātās personas un ziņotāji: 

Pļaviņu apvienības pārvaldes vadītājs Andris Ambainis,  

Neretas apvienības pārvaldes vadītājs Juris Gorbačovs,  

Kokneses apvienības pārvaldes vadītāja Agrita Vagoliņa,  

Skrīveru pagasta pārvaldes vadītāja Santa Finstere,  

Juridiskās nodaļas vadītāja Gita Židova,  

Aizkraukles novada pašvaldības izpilddirektors Uldis Riekstiņš,  

Neretas Jāņa Jaunsudrabiņa vidusskolas direktore Viktorija Trukša (darba kārtības jautājumā 

“Par investīciju projektiem” videokonferences režīmā),  

Kokneses pamatskolas - attīstības centra skolas direktore Anita Ščerbinska,  

Juridiskās nodaļas juriste Ilze Stupāne,  

Aizkraukles novada Izglītības pārvaldes vadītāja Sarmīte Kļaviņa,  

Juridiskās nodaļas juriste Evita Strigina,  

datorsistēmu administrators Andris Bartkevičs. 

Sēdē piedalās arī deputāti: Leons Līdums, Andris Zālītis, Guntis Libeks, Einārs Zēbergs, 

Dainis Vingris. 

Microsoft TEAMS videokonferences režīmā: 

Jaunjelgavas apvienības pārvaldes vadītāja Gunta Zvaigzne-Avakova,  

Finanšu un grāmatvedības nodaļas vadītāja Krista Dzene,  

Jaunjelgavas vidusskolas direktores vietniece Jeļena Kalniņa, 

Pļaviņu vidusskolas direktore Ilze Luksa, 
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A.Upīša Skrīveru vidusskolas direktore Ieviņa Piļka, 

Aizkraukles novada vidusskolas direktors Aldis Labinskis. 

 

 

Arvis UPĪTS iepazīstina ar sēdes darba kārtību un ierosina balsot par komitejas sēdes darba 

kārtību. 

Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komiteja, atklāti balsojot: ar 8 balsīm “PAR” (Jānis 

Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Aigars Lukss, Aivars Miezītis, Anita Ostrovska, Zane 

Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne), Aigars Lukss balsojumā nepiedalās, “PRET” – nav, 

“ATTURAS” – nav, NOLEMJ: apstiprināt 2024.gada 11.aprīļa sēdes DARBA KĀRTĪBU:  

1. Par saistošo noteikumu “Par Aizkraukles novada pašvaldības līdzfinansējumu kultūras 

pieminekļu saglabāšanai” apstiprināšanu 

2. Par saistošo noteikumu Nr.2024/___ “Grozījumi Aizkraukles novada domes 2022.gada 

17.februāra saistošajos noteikumos Nr.2022/5 “Par bērnu reģistrācijas, uzņemšanas un 

atskaitīšanas kārtību Aizkraukles novada pašvaldības izglītības iestādēs, kurās īsteno 

pirmsskolas izglītības programmas” un apstiprināšanu 

3. Par grozījumu apstiprināšanu nolikumā Nr.2023/2 "Par naudas balvu piešķiršanu 

Aizkraukles novada izglītojamiem par izciliem sasniegumiem izglītībā, kultūrā, sportā" 

4. Par pašvaldības finansējumu pedagogu ceļa izdevumu apmaksai Neretas Jāņa 

Jaunsudrabiņa vidusskolā 

5. Par grozījumiem Aizkraukles novada domes 2024.gada 18.janvāra sēdes lēmuma Nr.9 

"Par Kokneses pamatskolas-attīstības centra maksas pakalpojuma apstiprināšanu" 

pielikumā 

Informatīvais jautājums: 

6. Par investīciju projektiem 

 

Balsojums par 11.04.2024.sēdes darba kārtību 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

7 (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Aivars 

Miezītis, Anita Ostrovska, Zane Romanova, Arvis Upīts, 

Evija Vectirāne) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  1 (Aigars Lukss) 

Nolemj:  

Apstiprināt 11.04.2024.sēdes darba kārtību 

 

1.§ 

Par saistošo noteikumu 

 “Par Aizkraukles novada pašvaldības līdzfinansējumu  

kultūras pieminekļu saglabāšanai”  

apstiprināšanu 

Ziņo Evita Strigina: Pamatojoties uz Pašvaldību likuma 44.panta otro daļu, likuma “Par 

kultūras pieminekļu aizsardzību” 24.panta otro daļu un Aizkraukles 

novada domes Finanšu un tautsaimniecības jautājumu komitejas 

11.04.2024. atzinumu: 
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apstiprināt saistošos noteikumus “Par Aizkraukles novada pašvaldības 

līdzfinansējumu kultūras pieminekļu saglabāšanai” 

Jautā Leons Līdums: Par komisiju. Mums līdz šim komisijas nebija? 

Ziņo Evita Strigina: Nē, nebija. 

 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

8 (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Aigars 

Lukss, Aivars Miezītis, Anita Ostrovska, Zane Romanova, 

Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu 

"Par saistošo noteikumu “Par Aizkraukles novada 

pašvaldības līdzfinansējumu kultūras pieminekļu 

saglabāšanai” apstiprināšanu" 

 

2.§ 

Par saistošo noteikumu Nr.2024/___ 

 “Grozījumi  

Aizkraukles novada domes 2022.gada 17.februāra saistošajos noteikumos Nr.2022/5 

“Par bērnu reģistrācijas, uzņemšanas un atskaitīšanas kārtību 

 Aizkraukles novada pašvaldības izglītības iestādēs, 

 kurās īsteno pirmsskolas izglītības programmas” un apstiprināšanu 

Ziņo Ilze Stupāne: Aizkraukles novada pašvaldības 2022.gada 17.februāra saistošo 

noteikumu Nr.2022/5 “Par bērnu reģistrācijas, uzņemšanas un 

atskaitīšanas kārtību Aizkraukles novada pašvaldības izglītības iestādēs, 

kurās īsteno pirmsskolas izglītības programmas”, grozījumu izdošanas 

mērķis ir precizēt pēc izglītības iestāžu tīkla reorganizācijas, pirmsskolas 

izglītības iestāžu sarakstu, kurās izglītības iestādēs Aizkraukles novadā 

īstenos pirmsskolas izglītības programmas, lai likumiskais pārstāvis 

varētu tajās reģistrēt bērnu. Grozīti tiks saistošo noteikumu 1., 2., 4.un 

5.pielikums, pielikumus izsakot jaunā redakcijā, kā arī papildināti 

saistošo noteikumu ar apakšpunktu, lai novērstu esošā regulējuma 

nepilnības.  

Pamatojoties uz Pašvaldību likuma 4.panta pirmās daļas 4.punktu un 

44.panta otro daļu, Vispārējās izglītības likuma 26.panta pirmo daļu, 

Izglītības likuma 57.panta pirmo daļu un 58.panta pirmo daļu, 2022.gada 

11.janvāra Ministru kabineta noteikumi Nr.11 “Kārtība, kādā izglītojamie 

tiek uzņemti vispārējās izglītības programmās un atskaitīti no tām, kā arī 

obligātās prasības izglītojamo pārcelšanai nākamajā klasē” 37.punktu, 

40.1.apakšpunktu, 42.punktu un 40.4.apakšpunktu, ievērojot Aizkraukles 

novada domes Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komitejas 

11.04.2024. atzinumu:  

apstiprināt Aizkraukles novada domes 2024.gada 18.aprīļa saistošos 

noteikumus “Grozījumi Aizkraukles novada domes 2022.gada 

17.novembra saistošajos noteikumos Nr.2022/5 “Par bērnu reģistrācijas, 

uzņemšanas un atskaitīšanas kārtību Aizkraukles novada pašvaldības 

izglītības iestādēs, kurās īsteno pirmsskolas izglītības programmas””. 
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Par lēmumu balso: 

"par"  -  

8 (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Aigars 

Lukss, Aivars Miezītis, Anita Ostrovska, Zane Romanova, 

Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu 

"Par saistošo noteikumu Nr.2024/___ “Grozījumi 

Aizkraukles novada domes 2022.gada 17.februāra 

saistošajos noteikumos Nr.2022/5 “Par bērnu reģistrācijas, 

uzņemšanas un atskaitīšanas kārtību Aizkraukles novada 

pašvaldības izglītības iestādēs, kurās īsteno pirmsskolas 

izglītības programmas” un apstiprināšanu" 

 

Plkst.10.47 ierodas D.Kalniņš 

3.§ 

Par grozījumu apstiprināšanu  

nolikumā Nr.2023/2 "Par naudas balvu piešķiršanu  

Aizkraukles novada izglītojamiem  

par izciliem sasniegumiem izglītībā, kultūrā, sportā" 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Lai celtu apbalvojumu prestižu un nodrošinātu apbalvojuma atbilstību 

Nolikuma nosaukumā definētajam “.. par izciliem sasniegumiem..”, kā arī 

pašvaldības finanšu resursu racionāla izlietojuma nolūkā, no Nolikuma 

pielikuma “Naudas balvu apmērs” tiek svītrota naudas balvu piešķiršana 

par godalgotām vietām 2.posma (novada) mācību priekšmetu olimpiādēs 

- 1.3.apakšpunkts, kā arī 2.2.apakšpunkts - starptautiskie mākslas, 

mūzikas un interešu izglītības konkursi neklātienē.  

Pamatojoties uz Pašvaldību likuma 5.panta pirmo daļu, Valsts pārvaldes 

iekārtas likuma 72.panta pirmās daļas 2.punktu un ņemot vērā 

Aizkraukles novada domes Izglītības, kultūras un sporta jautājumu 

komitejas 11.04.2024. atzinumu:  

apstiprināt grozījumus Aizkraukles novada pašvaldības nolikumā ”Par 

naudas balvu piešķiršanu Aizkraukles novada izglītības iestāžu 

izglītojamajiem par izciliem sasniegumiem izglītībā, kultūrā, sportā”. 

Jautā Dāvis Kalniņš: Viena lieta, kas nolikumā nav atrunāta - ja balvu izcīna komanda sportā - 

vai to varam pielīdzināt katram sportistam individuāli? 

Atbild Sarmīte Kļaviņa: Nē. 

Jautā Dāvis Kalniņš: Kurā vietā nolikumā to var lasīt? 

Ziņo Zane Romanova: Tam ir jābūt līdzīgi kā, piemēram, interešu izglītībā - grupa, kas kopā 

startē. Viņi saņem balvu kā grupa. 

Ziņo Dāvis Kalniņš: Bet kur par grupām nolikumā ir rakstīts? Sportā komandā nevar izvērtēt, 

kurš ir vairāk vai mazāk pelnījis. Es padomāšu, varbūt uz nākamo sēdi 

sagatavošu konkrētu priekšlikumu. Un otra lieta - varbūt var padomāt par 

balvu pedagogam, ja ir šis sasniegums. Piemēram, balva 50 procentu 

apmērā. Agrāk, piemēram, novadā bija tāds atbalsts. 

Ziņo Sarmīte Kļaviņa: Tur ir divi aspekti - pedagogu atalgojumā un prēmēšanas noteikumos mēs 

redzam, ka pedagogi tiek prēmēti par sasniegumiem izglītības iestādēs. 

Bet jāsaka - arī ne visas izglītības iestādēs. Otrs aspekts - dublēšanās. Jo 
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80 procenti pedagogu izglītības iestādēs tiek prēmēti. Un naudas summa, 

kas budžetā tiek rezervēta prēmijām, ir ierobežota. 

Ziņo Arvis Upīts: Par komandām līdz domes sēdei tiks veikti precizējumi. 

 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

8 (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Dāvis 

Kalniņš, Aivars Miezītis, Anita Ostrovska, Zane Romanova, 

Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

"nepiedalās" -  1 (Aigars Lukss) 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu 

"Par grozījumu apstiprināšanu nolikumā Nr.2023/2 "Par 

naudas balvu piešķiršanu Aizkraukles novada 

izglītojamiem par izciliem sasniegumiem izglītībā, kultūrā, 

sportā"" 

 

4.§ 

Par pašvaldības finansējumu 

 pedagogu ceļa izdevumu apmaksai Neretas Jāņa Jaunsudrabiņa vidusskolā 

Ziņo Viktorija Trukša: Līdzīgi kā citur Latvijā, arī Neretas Jāņa Jaunsudrabiņa vidusskolā trūkst 

atbalsta speciālistu un mācību priekšmetu pedagogu. Lai netiktu 

apdraudēta izglītības kvalitāte un pieejamība Neretas Jāņa Jaunsudrabiņa 

vidusskolā, pedagogu vakanču problēma ir atrisināta un mācību process 

tiek nodrošināts saskaņā ar 2018.gada 27.novembra Ministru kabineta 

noteikumiem Nr.747 “Noteikumi par valsts pamatizglītības standartu un 

pamatizglītības programmu paraugiem” un 2019.gada 3.septembra 

Ministru kabineta noteikumiem Nr.416 “Noteikumi par valsts vispārējās 

vidējās izglītības standartu un vispārējās vidējās izglītības programmu 

paraugiem”. Mācību saturu Neretas Jāņa Jaunsudrabiņa vidusskolā realizē 

profesionāli un augsti kvalificēti pedagogi, nodrošinot labus sasniegumus 

valsts pārbaudes darbos. Mācību procesu mācību priekšmetos 

pamatizglītībā un vidējā izglītībā nodrošina pedagogi, kuri brauc no 

Aizkraukles (1 diena nedēļā un 2 dienas nedēļā), Daudzevas (1 diena 

nedēļā), Mazzalves (1 diena nedēļā un 2 dienas nedēļā), Gārsenes (2 

dienas nedēļā), psihologs - no Jēkabpils (1 diena mēnesī). Izmaksas 

pedagogu transporta biļešu (līdz 01.04.2024.) kompensēšanai mēnesī 

sastādīja 102.30 EUR 2024.gada aprīlī-jūnijā, sākot ar 2024.gada 

1.septembri – sastādītu 50.00 EUR mēnesī (pēc izmaksām līdz 

01.04.2024.) un aptuvenā kompensācijas summa par degvielas izmaksām 

pēc pašreizējām cenām - 213.00 EUR. Izglītības iestāde atrodas Latvijas 

pierobežā, un, neradot risinājumus pedagogu darba apstākļu uzlabošanai, 

t.i., nodrošināšanai ar dzīvojamo platību un/vai transporta, degvielas 

kompensācijas apmaksu, pastāv augsts risks, ka pedagogu trūkuma dēļ 

izglītības iestāde nevarēs nodrošināt izglītības pieejamību.  

Pamatojoties uz Izglītības likuma 55.panta pirmo daļu, Vispārējās 

izglītības likuma 40.pantu, Pašvaldību likuma 4.panta pirmās daļas 

4.papntu, ņemot vērā Izglītības, kultūras un sporta jautājumu komitejas 

11.04.2024.sēdes atzinumu:  
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kompensēt Neretas Jāņa Jaunsudrabiņa vidusskolas pedagogiem [..], [..], 

[..] transporta biļešu izdevumus no deklarētās dzīvesvietas līdz izglītības 

iestādei un atpakaļ. Kompensēt Neretas Jāņa Jaunsudrabiņa vidusskolas 

pedagogiem [..], [..], [..] degvielas izdevumus, izmantojot personīgo 

transportu, no deklarētās dzīvesvietas līdz izglītības iestādei un atpakaļ. 

Izsaka priekšlikumu 

Uldis Riekstiņš: 

Lūgtu komentēt juristus no likumiskā viedokļa. 

Izsaka priekšlikumu 

Ilze Stupāne: 

Pie lēmuma projekta ir pievienots Izglītības likuma grozījumu projekts, 

un secīgi šis projekts ir izskatīšanas procesā. Tur paredzēts dibinātājam 

izlemt kompensēt transporta izdevumus un segt īres izdevumus, bet, tā kā 

šī kārtība vēl nav pieņemta, es aicināti šo jautājumu neskatīt, līdz šī norma 

nav pieņemta. Un, ja arī šī norma tiks pieņemta, tāpat dibinātājam ir 

jāpieņem kārtība ne tikai par vienu izglītības iestādi, bet kopumā par visu. 

Ja skatām tikai vienu izglītības iestādi, veidojam nevienlīdzīgu attieksmi 

citām izglītības iestādēm. Mans priekšlikums - atlikt šo lēmuma projektu. 

Ziņo Viktorija Trukša: Mūsu skolas specifika ir tāda, ka mēs atrodamies tālu no novada centra un 

pierobežā. Mūsu skolotāji mēro lielus attālumus, un pedagogu likme, 

salīdzinot ar citām izglītības iestādēm, ir valstī noteikais minimums. Ja 

mēs nerodam atbalstu, nemotivējam skolotājus, mēs esam apdraudēti 

realizēt vidusskolas programmu. Droši vien jādomā par skolas statusa 

maiņu. 

Jautā Arvis Upīts: Mums ir kāda informācija, kad šie likuma grozījumi varētu būt? 

Ziņo Leons Līdums: Jau 31.janvārī vajadzēja būt. 

Ziņo Guntis Libeks: Vispār dīvaini - kāpēc vajadzīgi tādi likuma Grozījumi? Pašvaldība lemj 

par saviem līdzekļiem. Bet par to sistēmu - citi arī to gribēs. 

Izsaka viedokli Zane 

Romanova: 

Būs arī citas iestādes, kas gribēs, piemēram, sociālie darbinieki. 

Jautā Aigars Lukss: Iepriekš maksājām viņiem kompensāciju? 

Ziņo Viktorija Trukša: Daļēji, jā. 

Ziņo Aigars Lukss: Cik mums naudas šobrīd vajag? 

Ziņo Viktorija Trukša: Tie cipari ir tādi, kā nosaukti lēmuma projektā. 

Ziņo Aigars Lukss: Droši vien vajadzētu kopīgu noteikumus, bet šobrīd ir konkrēta 

problēmsituācija. Ar 400 euro ieekonomēšanu mēs iesēsim neticību 

skolotājos, ka deputāti mūs neatbalsta un nez vai pieņems noteikumus. 

Manuprāt, es lēmumprojektu atbalstītu. Tikai pasakām no savas puses, 

kad noteikumus izstrādāsim. 

Ziņo Viktorja Trukša: Mēs varam palikt bez pedagogiem. 

Ziņo Aigars Lukss: Nereta tomēr ir tālu. 

Ziņo Jānis Sarmis 

Bajinskis: 

Jāņem vērā, ka mēs nerunājam par skolotājiem, kas saņem pilnas slodzes 

atalgojumu, un brauc četras, piecas dienas nedēļā. Mēs runājam par 

skolotājiem, kas brauc vienreiz nedēļā, un kuru algas likme skolā ir 

neliela. Diez vai kāds no Jēkabpils novada skolas brauks uz Neretu mācīt, 

ja viņam ceturtā daļa algas ir jāiztērē ceļam. 

Ziņo Leons Līdums: Pirmajā brīdī man likās loģiski nākt pretī, jo pats esmu saskāries ar skolas 

vadīšanu un pedagogu komplektēšanu, bet neslēpšu, ka es arī zinu 
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vispārējo noskaņu, ka arī citiem tas sāp. Daudzi grib, lai vienādi 

noteikumi novadā. 

Ziņo Arvis Upīts: Varbūt citu skolu direktori var pakomentēt, kāda situācija ir Jūsu skolās? 

Ziņo Anita Šcerbinska: Protams, ka mēs katra izglītības iestāde gribēsim, lai darbiniekiem ceļu 

apmaksā.jo mēs esam apdzīvota vieta Bormaņi, un mūsu skolotāji mēro 

ļoti tālus ceļus, ņemot mūsu bērnu specifiku. Tas atsauksies uz mums 

visiem. Loģiski, mēs arī klauvēsim un teiksim, ka mums vajag. 

Ziņo Guntis Libeks: Šeit ir viens svarīgs punkts - kompensēt no Neretas Jāņa Jaunsudrabiņa 

vidusskolas budžeta līdzekļiem. Šeit pašvaldībai nekas nebūtu jālemj par 

budžeta līdzekļu piešķiršanu, bet faktiski atļaut. Lai paši skatās savu 

budžetu. 

Ziņo Evija Vectirāne: Mans aicinājums ir neatbalstīt, jo šis parādītu, ka pašvaldība neizturas 

vienlīdzīgi pret visiem saviem darbiniekiem. Citās skolās arī brauc uz 

dažām stundām, lai nodrošinātu mācību procesu, ne tikai Neretā. Tā ir arī 

skolu tirgus kropļošana - jo skolotājs izvēlēsies braukt uz Neretu, nevis 

kādu citu tuvāku skolu, jo tur viņš dabūs vēl ceļa kompensāciju. Zināmas 

priekšrocības. 

Ziņo Aivars Miezītis: Neretas Jāņa Jaunsudrabiņa vidusskola atrod papildus darbu skolotājiem 

vasarā, organizējot vasaras nometņu izmitināšanu un pakalpojumu 

sniegšanu, respektīvi, veic saimniecisko darbību. Tie nav pašvaldības 

līdzekļi, tie ir ieņēmumi no pašas skolas aktivitātēm. Ja to sedz no skolas 

saimnieciskajām aktivitātēm, tad nevarētu meklēt pārmetumus citas 

skolas. 

Ziņo Uldis Riekstiņš: Par budžeta veidošanas principiem - katrai iestādei sastādot budžetu, tiek 

ņemta vērā vesela virkne pozīciju, un arī ieņēmumu pozīcija. Ja līdz šim 

Neretai bija šie līdzekļi, tad skaidrs, ka tie bāzē parādījās, cita skola to 

nebija paredzējusi. Kāpēc šis jautājums radās - ko nozīmē braukšana uz 

darba vietu? Ja mēs sāksim tagad skaitīt, kas ir paša, kas budžeta līdzekļi, 

tad mēs nekur netiksim. Iestāde nav radīta tam, lai pašfinansētos. Tas būtu 

neprāts. Nākamais jautājums par pimsskolām būs, kur mēs arī gribam 

vienotu pieeju. 

Jautā Aigars Lukss: Saprotu, ka šis jautājums radās, kad mēs izgrozījām kādus punktus, 

noteikumus. Speciāli izmainījām šos noteikumus, lai šādas situācijas 

likvidētu? 

Ziņo Uldis Riekstiņš: Mēs precizējām. Atšķīrās izpratne par braukšanu uz darba vietu - viens 

saprata, ka tas ir brauciens no mājām uz darbu, cits - ka tas ir brauciens 

no vienas darba vietas uz nākamo. 

Jautā Aigars Lukss: Nereta bija vienīgā, kas tā interpretēja? 

Atbild Uldis Riekstiņš: Nē, vairākas. 

Ziņo Aigars Lukss: Piekrītu, ka vajag kopīgus noteikumus, bet mums jāpasaka, kad 

pieņemsim noteikumus. Neatstājam viņus problēmas priekšā. 

Ziņo Anita Ščerbinska: Šobrīd ir skaidri noteikumi pašvaldības darbiniekiem, bet pedagogs nav 

darbinieks, jo viņiem ir citi samaksas noteikumi. Mans priekšlikums jau 

direktoru sanāksmē bija, ka tiek izstrādāti kopā ar Juridisko nodaļu 

noteikumi tikai pedagoģiskajiem darbiniekiem, kur var atrunāt šīs lietas - 

došanās uz darbu, komandējums, jo šobrīd mēs te lasām visu par 
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darbiniekiem. Pedagogiem mēs te varam interpretēt savu. Bet pedagogs 

nav darbinieks. 

Izsaka viedokli Zane 

Romanova: 

Pedagogs ir darbinieks. 

Ziņo Anita Ščerbinska: Pedagogiem mēs tos noteikumus varam pielāgot tikai daļēji. Ir situācijas, 

kur mēs nesaprotam, kā rīkoties - direktors ir darbinieks vai pedagogs. Ja 

darbinieks, tad man vajag papildu dienas par manu stāžu, bet šajā mirklī 

Juridiskā nodaļa nosaka, ka es esmu pedagogs. Šeit ir tās duālās situācijas. 

Ja pedagogiem būtu noteikumi, tad tas neradītu šaubas izglītības iestādēm. 

Izsaka viedokli Zane 

Romanova: 

Par tām papildu dienām - būtu nekorekti tās prasīt, jo pedagogiem jau tā 

ir divu mēnešu atvaļinājums. 

Ziņo Gita Židova: Skolotājiem tāpat ir labvēlīgāki apstākļi nekā visiem pārējiem - viņiem ir 

ilgāks atvaļinājums, pienākas naudas balvas un mērķdotācijas no valsts 

puses, tāpēc ir nekorekti no Jūsu puses šādus apgalvojumus izteikt. Bet, 

atgriežoties pie ceļa izdevumiem, šobrīd, ņemot vērā, ka grozījumi nav 

apstiprināti Ministru Kabinetā, tad tas nebūtu juridiski korekti pieņemt 

šādu lēmumu. Bet, ja deputāti lems par šā lēmuma pieņemšanu, tad mēs 

varam balstīties uz Pašvaldību likuma 5.panta brīvprātīgo iniciatīvu, ka 

jānosaka šie noteikumi, kas attiecas uz visām iestādēm. Tie būtu iekšējie 

normatīvie akti. 

Izsaka priekšlikumu 

Jānis Sarmis Bajinskis: 

Es aicinātu atbalstīt, un ar domu, ka vasaras mēnešos izstrādājam 

noteikumus tā, lai augustā varētu tos pieņemt. 

Ziņo Guntis Libeks: Kāpēc šāds lēmuma projekts vispār parādījās? 

Ziņo Viktorija Trukša: Mānīties nevar. 

Izsaka priekšlikumu 

Arvis Upīts: 

Juridiskā nodaļa līdz mācību gada sākumam varētu izstrādāt noteikumus. 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

3 (Jānis Sarmis Bajinskis, Aigars Lukss, Aivars 

Miezītis) 

"pret" -  3 (Ingūna Grandāne, Dāvis Kalniņš, Evija Vectirāne) 

"atturas" -  3 (Anita Ostrovska, Zane Romanova, Arvis Upīts) 

Nolemj: 

Noraidīt darba kārtības jautājumu "Par pašvaldības 

finansējumu pedagogu ceļa izdevumu apmaksai Neretas 

Jāņa Jaunsudrabiņa vidusskolā" 

 

Jautā Aigars Lukss: Kas tagad notiks - cilvēki palika ar problēmu. 

Ziņo Uldis Riekstiņš: Ekonomistu pienākums ir kontrolēt  visu rēķinu un apmaksu plūsmu - 

šobrīd Finanšu un grāmatvedības nodaļa zina, ka nedrīkst šādus rēķinus 

apmaksāt. Ilgstoši tas ir noticis. Izpildvara tiek nostādīta neveiklā 

situācijā. 

Jautā Aigars Lukss: Ko teikt pedagogiem? 

Ziņo Uldis Riekstiņš: Jāizstrādā noteikumi. 

Ziņo Aigars Lukss: To es arī gribēju dzirdēt. 
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Ziņo Leons Līdums: Tikai jāskatās, kas ar budžeta iespējām būs. 

Jautā Aigars Lukss: Kurš un un līdz kuram datumam apņemas izstrādāt šos noteikumus? 

Ziņo Andris Zālītis: Ja ir brīvprātīgā iniciatīva.. 

Ziņo Aigars Lukss: Andri, tad, kad izstrādās noteikumus? 

Ziņo Zane Romanova: Arvis teica, ka līdz 31.augustam varētu. 

Izsaka priekšlikumu 

Arvis Upīts: 

Jāstājas spēkā līdz 31.augustam, tas nozīmē, ka jau jūlijā jāizstrādā 

noteikumi. 

Izsaka viedokli Andris 

Zālītis: 

Ņemot vērā budžeta iespējas. 

Noraidīt darba kārtības jautājumu “Par pašvaldības finansējumu pedagogu ceļa izdevumu 

apmaksai Neretas Jāņa Jaunsudrabiņa vidusskolā” 

 

5.§ 

Par grozījumiem 

 Aizkraukles novada domes 2024.gada 18.janvāra sēdes lēmuma Nr.9 

 "Par Kokneses pamatskolas-attīstības centra maksas pakalpojuma apstiprināšanu" 

pielikumā 

Ziņo Anita Ščerbinska: Kokneses pamatskolas – attīstības centrs direktore 2024.gada 21.martā 

iesniegusi informāciju, ka laika posmā no 2024.gada 1.jūnija līdz 

2024.gada 31.augustam, plānots sniegt nometnes pakalpojumus, tāpēc, 

lūdz apstiprināt diennakts nometnes izmaksu vienam cilvēkam. Kokneses 

pamatskolas – attīstības centram, netraucējot izglītības iestādes darbību, 

ir iespēja uzņemt nometnes, tāpēc, ir nepieciešams noteikt diennakts 

izmaksas apmēru vienam dalībniekam.  

Pamatojoties uz Pašvaldību likumu 4.panta pirmās daļas 4.punktu, 

10.panta pirmās daļas 21.punktu, Vispārējās izglītības likuma 10.panta 

trešo daļu, 5.punktu, Izglītības likuma 59.panta ceturtās daļas 2.punktu, 

Publiskas personas finanšu līdzekļu un mantas izšķērdēšanas novēršanas 

likuma 3.panta 1.punktu, Ministru kabineta 2011.gada 3.maija 

noteikumiem Nr.333 „Kārtība, kādā plānojami un uzskaitāmi ieņēmumi 

no maksas pakalpojumiem un ar šo pakalpojumu sniegšanu saistītie 

izdevumi, kā arī maksas pakalpojumu izcenojumu noteikšanas metodika 

un izcenojumu apstiprināšanas kārtība”, ņemot vērā Vides aizsardzības 

un reģionālās attīstības ministrijas “Vadlīnijas maksas pakalpojumu 

izcenojumu noteikšanai un izcenojumu apstiprināšanas kārtībai 

pašvaldībās”, Aizkraukles novada domes 2022.gada 15.septembra 

noteikumu Nr.2022/58 “Maksas pakalpojumu izcenojumu noteikšanas 

metodika un izcenojumu apstiprināšanas kārtība” 19.punktu un ņemot 

vērā Aizkraukles novada domes Izglītības, kultūras un sporta jautājumu 

komitejas 11.04.2024. atzinumu:  

papildināt Kokneses pamatskolas – attīstības centra maksas pakalpojumu 

cenrādi ar 2.punktu šādā redakcijā: Diennakts nometnes izmaksa vienam 

cilvēkam: diennakts - 25,50 euro Maksas pakalpojumu cenrāža 2.punkts 

stājas spēkā ar 2024.gada 1.maiju. 
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Par lēmumu balso: 

"par"  -  

9 (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Dāvis 

Kalniņš, Aigars Lukss, Aivars Miezītis, Anita Ostrovska, 

Zane Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

Nolemj: 

Virzīt tālākai izskatīšanai darba kārtības jautājumu 

"Par grozījumiem Aizkraukles novada domes 2024.gada 

18.janvāra sēdes lēmuma Nr.9 "Par Kokneses pamatskolas-

attīstības centra maksas pakalpojuma apstiprināšanu" 

pielikumā" 

 

6.§ 

Par investīciju projektiem 

Ziņo 

Sarmīte 

Kļaviņa: 

Aizkraukles novada pašvaldība ir saņēmusi Izglītības un zinātnes ministrijas vēstuli “Par 

atveseļošanas fonda 3.1.1.5.i investīcijas “Izglītības iestāžu infrastruktūras pilnveide un 

aprīkošana” otrās projektu iesniedzēju priekšatlases kārtas uzsākšanu” (Nr.4-7e/24/896 

). 

Saskaņā ar 2024.gada 19.marta Ministru kabineta sēdē apstiprinātiem grozījumiem 

Ministru kabineta noteikumos Nr. 619 ”Eiropas Savienības Atveseļošanas un noturības 

mehānisma plāna 3.1.1.5 investīcijas “Izglītības iestāžu infrastruktūras pilnveide un 

aprīkošana” īstenošanas noteikumi” paredz atbalstu novadu pašvaldībām vispārējās 

izglītības iestāžu  tīkla sakārtošanai, reorganizējot ārpus novadu pašvaldības 

administratīvā centra vidusskolas, tās  veidojot par reģionāli nozīmīgām pamatskolām. 

 

Izglītības un zinātnes ministrija aicina novadu pašvaldības piedalīties projektu 

iesniedzēju otrajā projektu iesniedzēju otrajā priekšatlases kārtā. Lai tajā piedalītos, 

pašvaldībai līdz 2024.gada 31.maijam jāpieņem lēmums par ārpus novada 

pašvaldības administratīvā centra esošo vispārējās vidējās izglītības iestāžu 

reorganizāciju. 

 

Pēc Aizkraukles novada Izglītības pārvaldes organizētās 9.klašu skolēnu aptaujas (2024. 

gada februārī) un vidusskolu direktoru prognozēm, 2024./25.m.g. tiek prognozēts šāds 

izglītojamo skaits 10.-12.klasēs:  

Izglītības iestāde 

Prognozētai

s skolēnu 

skaits 

10.klasē 

Klaš

u 

skait

s 

11.klas

ē 

12.klas

ē 

Vidusskolēnu skaits 

kopā 10.,11.,12.klasē 

Aizkraukles 

novada vidusskola 37 2 32 31 

2.grupa (DEGURBA 

2) -  120 

A.Upīša Skrīveru 

vidusskola 30 2 34 38 

5.grupa (DEGURBA 

5) - 60 

I.Gaiša Kokneses 

vidusskola 23 1 15 19 

5.grupa (DEGURBA 

5) - 60 

Jaunjelgavas 

vidusskola 1 0 9 4 

5.grupa (DEGURBA 

5) - 60 

Neretas 

J.Jaunsudrabiņa 

vidusskola 10 1 8 6 

5.grupa (DEGURBA 

5) - 60 

Pļaviņu 

vidusskola 12 1 11 11 

5.grupa (DEGURBA 

5) - 60 
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Aizkraukles novada Izglītības pārvalde rosina izvērtēt iespēju līdz 2024.gada 31. maijam 

pieņemt Aizkraukles novada domes lēmumu par ārpus novada pašvaldības 

administratīvā centra esošo vispārējās vidējās izglītības iestāžu reorganizāciju, kas 

neatbilst MK noteikumos noteiktajiem kritērijiem, lai varētu piedalīties projektu 

iesniedzēju otrajā priekšatlases kārtā.  

  

Ziņo 

Sarmīte 

Kļaviņa: 

Viena iestāde varēs saņemt ne vairāk kā 1 milj.800 tkst. Tiks atbalstīta ergonomiskas 

mācību vides izveide, informācijas un komunikāciju tehnoloģiju risinājumi, tāpat arī 

ēkas pilna apjoma pārbūve, mācību klašu, laboratoriju pārbūves un atjaunošanas 

izmaksas, gaiteņu un sanitāro mezglu pārbūves, ja tas saistīts ar mācību telpām, 

inženiertīklu, elektrotīklu, apkures, ventilāciju sistēmas izbūves. apgaismojuma 

modernizēšana. dabaszinātņu, fizikas un ķīmijas mācību priekšmetu tehniskā 

aprīkojuma iegāde u.c. Ir redzams, ka trīs no vidusskolām neizpildīs MK noteikumu 

nosacījumus, un ir mērķtiecīgi domāt par šo izglītības iestāžu attīstību un pakāpes 

maiņu.  

Aicinu deputātus padziļināti izvērtēt šos MK noteikumus. Tuvākajā nākotnē būs 

jāatsakās no kādas vidusskolas, jo skolēnu skaits ir kritiski mazs. Uzskatu, ka šis process 

ir jādara jēgpilni - kādu vidusskolu var padarīt par stipru pamatskolu, ieguldot līdzekļus. 

Tikai reorganizējot vidusskolu, var pretendēt uz šiem līdzekļiem. 

Ziņo 

Leons 

Līdums: 

Tad tikai viena skola varēs pretendēt? 

Ziņo 

Sarmīte 

Kļaviņa: 

Ja summa būs mazāka, tad varētu būt, ka divas. 

Ziņo 

Aigars 

Lukss: 

Kāpēc Jūs teicāt par trīs vidusskolām? Četras sanāk. 

Jautā 

Aigars 

Lukss: 

Atbilst tikai Skrīveri. Vēl bija kritērijs - izglītojamo skaits pret pedagogiem, lai 

kvalificētos? 

Ziņo 

Sarmīte 

Kļaviņa: 

Manuprāt, divās skolās tā ir - Pļaviņās un Aizkrauklē. Kad būs grozījumi Izglītības 

likumā, tur paredzēts - pašvaldība var nepieņemt lēmumu par iestādes reorganizāciju ar 

trim nosacījumiem: 10.-12.klašu grupā ir vismaz 60 skolēnu (ja runa ir par ārpus 

administratīvo centru); pedagogu-skolēnu attiecība ir 1:11 vai lielāka; pašvaldībai ir 

pierādījumos balstīts apliecinājums, ka būs attīstība, respektīvi, ja šobrīd nesasniedz 

kādu no kritērijiem, tad nākotnē sasniegs. 

Jautā 

Aigars 

Lukss: 

Kādi priekšlikumi no Izglītības pārvaldes? 

Ziņo 

Sarmīte 

Kļaviņa: 

Mēs apkopojām vajadzības ar IZM un VARAM, un tur visas izglītības iestādes norādīja, 

cik būtu daudz vajadzību. Viskritiskākais izglītojamo skaits šobrīd ir Jaunjelgavas 

vidusskolā. 

Ziņo 

Arvis 

Upīts: 

Šī jautājuma iekļaušana sēdes darba kārtībā bija ar mērķi iepazīstināt un informēt 

deputātus un skolu direktorus, ka ir šāda iespēja. 
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Jautā 

Guntis 

Libeks: 

Tikai 8 miljoni euro uz visu Latviju? 

Ziņo 

Sarmīte 

Kļaviņa: 

Tie, kas bija pirmajā kārtā, vairs nepiedalās. 

Ziņo 

Guntis 

Libeks: 

Piekrist paņemt Eiropas naudu, lai mainītu skolas pakāpi?? 

Izsaka 

viedokli 

Aigars 

Lukss: 

Ja mēs runājam par vienlīdzīgu attieksmi, tad nebūtu godīgi, ka tagad mēs paņemtu 

vienu skolu un tagad attīstītu, skaidri redzot, ka citas skolas ir tajā pašā laivā. Skatāmies 

kompleksāk un ļaujam iekšēji skolām nokonkurēt. 

Ziņo 

Aigars 

Lukss: 

Mums nav bijis diskusijas par pirmās kārtas finansējumu. 

Ziņo 

Sarmīte 

Kļaviņa: 

Bija diskusija, bet bija ļoti strikti nosacījumi - ja grib saņemt finansējumu, tad uzreiz trīs 

vidusskolas vajag reorganizēt, un tajā brīdī neviens nebija gatavs. 

Ziņo 

Dainis 

Vingris: 

Tad ir jāpieņem lēmums. 

Ziņo 

Sarmīte 

Kļaviņa: 

Koknese balansē uz latiņas. 

Jautā 

Jānis 

Sarmis 

Bajinskis

: 

Cik izmaksās ieguldījums Aizkraukles novada vidusskolas saglabāšanā? 

Ziņo 

Sarmīte 

Kļaviņa: 

Aizkraukles novada vidusskola bija sagatavojusi protesta vēstuli IZM, ka ir 

nepieciešams pārskatīt vidusskolas posma skolēnu skaitu Aizkraukles pilsētai, kura ir 

pielikta pie lielajām valstspilsētām. Ministrijas viedoklis: ir svarīgi atstāt vidusskolu 

novada centrā, bet tai ir mērķtiecīgi jāstrādā, lai 2025.gadam katrā klašu posmā 

piepildījums veidotos 40 izglītojamie ar iespēju 10 procentu nobīdei uz leju. Aizkraukles 

novada vidusskolā šobrīd ir 91 skolēns - katrā pa 30 skolēniem, vienā - 31 skolēns. 

Pedagohi izprot sarežģīto situāciju. Aizkrauklei jāpieaudzē skolēnu skaits par 20-25 

procentiem, kas ir izpildāms, t.i., 108 skolēni kā minimums. 

Ziņo 

Leons 

Līdums: 

Mēs noasiņosim ar 3 blakus stāvošām vidusskolām bez attīstības iespējām. Ideāls 

gadījums būtu, ka mēs vienotos par kādu vienas vienotas vietas strauju attīstību. Ļoti 

grūti labajā krastā noturēt, jo ir dzelzceļš uz Rīgu, ļoti vienkāŗsi aizbraukt arī uz Ogri. 

Mēs nevarēsim trīs vidusskolas apgādāt ar mūsdienīgu STEM bāzi. 

Ziņo 

Sarmīte 

Kļaviņa: 

Kvalitātes līmenis mums nav slikts, tas ir krietni augstāks nekā kaimiņu vidusskolās, bet 

mums jāņem vērā, ka tiklīdz stāsies spēkā grozījumi Izglītības likumā un aiz tiem būs 

arī jaunie MK noteikumi, tad valsts tikai daļēji apmaksās pedagogu atalgojumu. Un tās 

summas būs krietni lielākas, ņemot vērā, ka pedagogu atalgojums katru gadu aug. 
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Ziņo 

Sarmīte 

Kļaviņa: 

Finansējuma saņemšanai jābūt atsaucei uz konkrētu vidusskolu, ko reorganizēs. 

Ziņo 

Ieviņa 

Piļka: 

Es gribu piebilst par attiecību 1:11. Ir vienkārši to izdalīt, bet mums ir iekļaujošā 

izglītība, un mēs zinām, ka ir pedagogu palīgi. Un tur pedagogu skaits uz skolēnu ir cits, 

un tas ir jāņem vērā pie šī kritērija. Dzelzceļš nemaz tik liels risks nav, risks ir iedzīvotāju 

dzimstība un iedzīvotāju piesaiste attiecīgajai videi, darba vietas - vai ģimenes šeit 

dzīvos vai nedzīvos. Es par Skrīveriem priecājos, jo šeit iedzīvotāju skaits aug un līdz 

ar to skolēnu skaits arī aug. 

Ziņo 

Viktorija 

Trukša: 

Esmu sarēķinājusi vidusskolēnu piepildījumu līdz pat 2028.-2029.gadam ar nosacījumu, 

ja mēs visus pamatskolēnus pārceļam uz vidusskolas posmu. Mēs nevaram izpildīt šo 

valstī noteikto kritēriju - 60 skolēnus. Mēs turpināsim sarunas ar pedagogiem , pieaicināt 

pašvaldības pārstāvjus, Vecāku padomi un vecākus. Kvantitatīvie rādītāji viennozīmīgi 

rāda, ka ir jāmaina skolas statuss. 

Ziņo Ilze 

Luksa: 

Kad MK noteikumi noteica skolēnu minimālo skaitu vidusskolā 40 skolēnu, to mēs 

varējām izpildīt, bet 60 skolēnu mums nav pa spēkam. Vecāki bērnus sūta uz 

profesionālajām skolām, jo tur ir stipendijas, tāpat bērni var ātrāk sākt strādāt un tādējādi 

gūt ienākumus. Tie bērni, kas nav īpaši talantīgi, baidās no padziļinātajiem 

priekšmetiem. Ir bijušas sarunas ar Skolas padomi un vecākiem, briedām tam, ka 

pārmaiņas ir neizbēgamas. Šobrīd nav tādas viennozīmīgas atbildes, bet 60 skolēnus 

nevaram nodrošināt, būsim reāli. Ja nemainās skolēnu skaits, tad reorganizācija ir 

neizbēgama. 

Ziņo 

Aldis 

Labinski

s: 

Situācija mums ir saprotama un sarežģīta. Iepriekš komplektējāmies tikai no saviem 

skolēniem. Šogad esam apbraukuši visas kreisā krasta pamatskolas. Šogad mums ir trīs 

izglītības grozi. Pagājušo gadu bija divi. Rezultātu uzzināsim tikai tad, kad skolēni 

rakstīs iesniegumus, stājoties skolā. Skumji, ka skolēni iet prom, jo pietrūkst sportisko 

aktivitāšu. Paŗ šo mums ir jādomā. Mācību proiekšmetu kvalitāte ir galvenais, protams, 

bet ir arī par ko vēl padomāt. Ar kolēģiem arī esam runājuši. Mums ir 92 skolēni šobrīd. 

Ne visus uzņēmām, tie, kas nebija sekmīgi, tos neuzņēmām - kādus četrus, piecus. 

Šobrīd no šā uzstādījuma esam atteikušies, un uzņemsim arī ar četriniekiem. Diemžēl 

kvalitatīvais sastāvs no tā varētu ciest. 

Ziņo 

Jeļena 

Kalniņa: 

10.klases mums šogad nebūs, bet būs stipra pamatskola. Esam gatavi pārmaiņām, jo 

demogrāfiskā situācija ir tāda, kāda tā ir. Ja runājam par pamatskolu, skolēnu mums ir 

pietiekami, lai mēs varētu pastāvēt. 

 

Par lēmumu balso: 

"par"  -  

9 (Jānis Sarmis Bajinskis, Ingūna Grandāne, Dāvis 

Kalniņš, Aigars Lukss, Aivars Miezītis, Anita Ostrovska, 

Zane Romanova, Arvis Upīts, Evija Vectirāne) 

"pret" -  nav 

"atturas" -  nav 

Nolemj:  

 

Pieņemt zināšanai darba kārtības jautājumu “Par investīciju projektiem” 

 

Sēdi slēdz plkst. 13:06 

Komitejas priekšsēdētājs        A.Upīts 

Sēdes protokoliste         D.Naroga 



14 
 

 

 

 


